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T a r t a l o m j e g y z é k 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének  2015. szeptember 30-án       

megtartott  soros  nyílt  ülése jegyzőkönyvéhez 
 
 

H a t á r o z a t  jkv. 
oldal száma tárgya 

47/2015.(IX.30.) Kt. határozat Napirend elfogadása  1. 
48/2015.(IX.30.) Kt. határozat Beszámoló a képviselő-testület jogkörében a két ülés között 

kiadott döntésekről, utasításokról, fontosabb tárgyalásokról,  

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról       3. 
49/2015.(IX.30.) Kt. határozat Beszámoló az önkormányzat 2015. évi költségvetési  

rendeletének I. félévi végrehajtásáról 4. 
50/2015.(IX.30.) Kt. határozat Csatlakozási szándék kifejezése a „Bursa Hungarica” 

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2016-os 

fordulójához 10. 
51/2015.(IX.30.) Kt. határozat Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 

KEOP-1.1.1/C/13-0004. sz. pályázatának megvalósítása során 

felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség finanszírozásához szük-

séges kölcsönszerződés módosításáról, a kezességvállalás 

megtételéről 11. 
52/2015.(IX.30.) Kt. határozat Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás társu- 

lási megállapodás módosítása  13. 
53/2015.(IX.30.) Kt. határozat Döntés szociális célú tűzifavásárláshoz önerő biztosításáról  15. 
 

 

R e n d e l e t  jkv. 
oldal száma tárgya 

9/2015.(X.1.) Ör.  2015. évi költségvetésről szóló 1/2015.(II.12.) önkormányzati 

rendelet módosítása  4. 
10/2015.(X.1.) Ör.  Hulladékgazdálkodási közszolgáltatásokról szóló 7/2015. 

(IV.30.) önkormányzati rendelet módosítása 6. 
11/2015.(X.1.) Ör.  A köztisztaság, a településtisztaság fenntartásáról, az egyes 

ingatlanok tisztántartásának és az égetés rendjéről  7. 

 
 

Melléklet: 
1. sz.  Meghívó 

2. sz.  Jelenléti ív 

3. sz.  Beszámoló a képviselő-testület jogkörében a két ülés között kiadott döntésekről, utasításokról,      

           fontosabb tárgyalásokról, a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

4. sz. 2015. évi költségvetésről szóló 1/2015.(II.12.) önkormányzati rendelet módosítása  

5. sz. 2015. évi költségvetésről szóló 1/2015.(II.12.) Ör. módosítása – elfogadott rendelet 

6. sz.  Beszámoló az önkormányzat 2015. évi költségvetési  rendeletének I. félévi végrehajtásáról 

7. sz.  Hulladékgazdálkodási közszolgáltatásokról szóló 7/2015.(IV.30.) Ör. módosítása 

8. sz.  Hulladékgazdálkodási közszolgáltatásokról szóló 7/2015.(IV.30.) Ör. mód - elfogadott rendelet  

9. sz.  A köztisztaság, a településtisztaság fenntartásáról, az egyes ingatlanok tisztántartásának és az   

          égetés rendjéről  

10. sz. A köztisztaság, a településtisztaság fenntartásáról, az egyes ingatlanok tisztántartásának és az  

            égetés rendjéről – elfogadott rendelet 

11. sz. Tájékoztató a Szent Ágoston Katolikus Általános Iskola és Óvoda 2014/2015. tanévéről 

12. sz. Csatlakozási szándék kifejezése a „Bursa Hungarica” Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj-   

            pályázat 2016-os fordulójához 

13. sz. Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-1.1.1/C/13-0004. sz. pályá- 

             zatának megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség finanszírozásához szükséges 

             kölcsönszerződés módosításáról, a kezességvállalás megtételéről 

14. sz. Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás társulási megállapodás módosítása 

15. sz. Döntés szociális célú tűzifavásárláshoz önerő biztosításáról
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 

Készült: Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének Dóc Községi Önkormányzat 

nagytermében  2015. szeptember 30-án, 1330 órakor megtartott,  soros nyílt üléséről. 

 
 

Jelen vannak   képviselő-testület részéről: 

 Tóth Margit polgármester  

 Ficsor Zoltánné alpolgármester  

 Biczók Imre   képviselő  

 Sipos György képviselő 

  

 tanácskozási joggal meghívottak részéről: 

 Dr. Török Éva  aljegyző 

 

 meghívottak részéről: 

 Huszka Zoltánné  Szent Ágoston Kat. Ált. Iskola igazgatója 

 Kordás Istvánné óvodapedagógus 

 

 Igazoltan távol:  Turda Gábor  képviselő 

 

 Jegyzőkönyvvezető: Papp Ibolya ügyintéző 

 

 

A képviselő-testületi ülésre szóló meghívót a jegyzőkönyv 1. sz. melléklete tartalmazza. 

A jelenléti ívet a jegyzőkönyv 2. sz. melléklete tartalmazza. 

 

 

Tóth Margit polgármester köszöntötte a képviselő-testületet, a meghívottak részéről megje-

lenteket. Megállapította, hogy Turda Gábor képviselő igazoltan távol van, Dr. Bánfi Margit 

jegyző helyett Dr. Török Éva aljegyző van jelen, az ülés határozatképes. Közölte, hogy a jegy-

zőkönyvvezető Papp Ibolya, majd megnyitotta az ülést. 
 

 

A polgármester ismertette az ülés napirendjét, majd kérte annak elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 
 

47/2015.(IX.30.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Napirend elfogadása 

H a t á r o z a t 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2015. szeptem-

ber 30-i, soros nyílt ülés napirendi pontjait az alábbiak szerint hatá-

rozza meg: 
 

1. Beszámoló a képviselő-testület jogkörében a két ülés között ki-

adott döntésekről, utasításokról, fontosabb tárgyalásokról, a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról. Kérdések, tájékoztatások  

2. 2015. évi költségvetésről szóló 1/2015.(II.12.) önkormányzati 

rendelet módosítása 

3. Beszámoló az Önkormányzat 2015. évi költségvetési rendeletének 

I. félévi végrehajtásáról 
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4. Hulladékgazdálkodási közszolgáltatásokról szóló 7/2015.(IV.30.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

5. A köztisztaság, a településtisztaság fenntartásáról, az egyes ingat-

lanok tisztántartásának és az égetés rendjéről szóló önkormányzati 

rendelet megalkotása 

6. Tájékoztató a Szent Ágoston Katolikus Általános Iskola és Óvoda 

2014/2015. tanévéről 

7. Csatlakozási szándék kifejezése a „Bursa Hungarica” Felsőoktatá-

si Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2016-os fordulójához  

8. Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 

KEOP-1.1.1/C/13-0004 sz. pályázatának megvalósítása során 

felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség finanszírozásához szükséges 

kölcsönszerződés módosításáról, a kezességvállalás megtételéről 

9. Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás társulási meg-

állapodás módosítása  

10. Döntés szociális célú tűzifa vásárláshoz szükséges önerő biztosí-

tásáról 

 

 

1. Napirendi pont 

Beszámoló a képviselő-testület jogkörében a két ülés között kiadott dön-

tésekről, utasításokról, fontosabb tárgyalásokról, a lejárt határidejű ha-

tározatok végrehajtásáról. Kérdések, tájékoztatások  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 3. sz. melléklete tartalmazza. 
 

Tóth Margit polgármester: Több dóci lakos jelezte, hogy elszaporodtak a rágcsálók. Felvet-

tem a kapcsolatot a Fedora Plusz Kft-vel, azt a tájékoztatást adták, nem tudnak árajánlatot 

adni, mivel ismerniük kellene a pontos területet, ahol a rágcsálómentesítésre szükség van. Ez 

jelentős összegbe kerül. Csak akkor van értelme a védekezésnek, ha mindenki elvégezteti. Ha 

csak egy ingatlannál védekeznek, az nem hatásos.  

Hétfőn a Polgármesterek Tanácsának ülésén vettem részt, többek között döntés született a 

SZKTT ESZI vezetői állásának betöltéséről. Két pályázó közül Zsótér Ágnes pályázata került 

elfogadásra. 3 napos szakmai út keretében a sümegi kistérség munkájával ismerkedünk meg.  

 

Hozzászólás 

 

Biczók Imre képviselő: Vis maior támogatást még nem kaptunk, de a külterületi utakat sürgő-

sen stabilizálni kellene, még a tél beállta előtt. Több helyen elég lenne csak visszatermelni az 

árokból kivett földet az útba.  

 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: Reménykedve olvastam a bekötő úttal kapcsolatos minisz-

teri levélet, hogy a 2014-2020. évek alatt a dóci bekötőút felújításával kapcsolatban is lehet 

majd pályázni. Ha megjelenik ilyen jellegű pályázat, javaslom, feltétlenül vegyük fel a kap-

csolatot az illetékesekkel és pályázzunk. A bekötőút közepén egy szakasz már meg is tört, 

egyre kritikusabb az állapota.  

 

Biczók Imre képviselő: Mint tanyagondnok, sűrűn járok a bekötőúton, én is azt tapasztaltam, 

hogy egyre rosszabb állapotba kerül, jó lenne minél hamarabb megoldást találni, hogy az ed-

digi munkálatok ne vesszenek kárba.   
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Tóth Margit polgármester: Beszélni fogok Kovács Sándor vállalkozóval és megkérem, hogy 

az időjárás függvényében a külterületi földutak stabilizálása érdekében szükséges munkákat 

végezze el. Természetesen, ha lesz rá mód, pályázunk a bekötőút felújítására.  

 

Dr. Török Éva aljegyző: Kérem a képviselő-testületi tagokat, hogy amennyiben mód van rá, 

propagálják a lakosság felé, hogy október 3-tól 23-ig ebzárlat és legeltetési tilalom került el-

rendelésre, fokozottan figyeljenek oda az ebek kerítésen belül tartására.  
 

 
Tájékoztatás 
 
Tóth Margit polgármester: Szeretném azt a gyakorlatot követni, hogy ha olyan információról 

van szó, mely a képviselő-testületet is érinti, azt eljuttatom a képviselők részére, hogy napra-

kész tájékoztatásban részesüljenek.   

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a határozati javaslat elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

48/2015.(IX.30.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Beszámoló a képviselő-testület jogkörében a két ülés között kiadott döntésekről,  

             utasításokról, fontosabb tárgyalásokról, a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról                          

 

H a t á r o z a t 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester 

beszámolóját a képviselő-testület jogkörében a két ülés között 

kiadott döntésekről, utasításokról, fontosabb tárgyalásokról, a le-

járt határidejű határozatok végrehajtásáról az elhangozott szóbeli 

kiegészítéssel elfogadja.  

Határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

 

 

2. Napirendi pont 

2015. évi költségvetésről szóló 1/2015.(II.12.) önkormányzati rendelet 

módosítása 

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 4. sz. melléklete tartalmazza. 

Az elfogadott rendeletet a jegyzőkönyv 5. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester kérte a rendeletmódosítással kapcsolatos hozzászólásokat. 

 

Hozzászólás 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a 2015. évi költségvetési rende-

let módosítását elfogadásra javasolta a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a rendeletmódosítás elfogadását. 
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Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete minősített többséggel, 4 igen szavazattal az 

alábbi rendeletet alkotta: 

9/2015.(X.1.) önkormányzati rendelet 
 

Tárgy: 2015. évi költségvetésről szóló 1/2015.(II.12.) önkormányzati rendelet módosítása  

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete megalkotta 

9/2015.(X.1.) önkormányzati rendeletét a 2015. évi költségvetés-

ről szóló 1/2015.(II.12.) önkormányzati rendelet módosítására. 

 
 

 

3. Napirendi pont 

Beszámoló az Önkormányzat 2015. évi költségvetési rendeletének I. félévi 

végrehajtásáról 

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 6. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester: A 2015. év I. félévében is körültekintő, takarékos gazdálkodást 

folytattunk. Közérthető, részletes anyag került a testület elé.  

 

Hozzászólás 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a 2015. évi költségvetési rende-

let I. félévi végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadásra javasolta a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a határozati javaslat elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
49/2015.(IX.30.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Beszámoló az önkormányzat 2015. évi költségvetési  rendeletének I. félévi  

            végrehajtásáról 
 

H a t á r o z a t 
 

1.) Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester 

beszámolóját a 2015. évi költségvetés I. féléves végrehajtásáról el-

fogadja. 
 

2.) Megállapítja, 

a)  hogy az I. féléves gazdálkodási eredmények megfelelnek a 

2015. évre meghatározott főbb céloknak, 

b)  hogy a rendelkezésre álló pénzeszközökből az önkormányzat 

működőképessége biztosított volt, 

c)  hogy a meghatározott beruházási feladatok teljesítési szintje az 

elvárások szerint alakult.   
 

3.) Elvárja, 

a)  hogy a beszámolási időszak végéig változatlan takarékos gaz-

dálkodással az eredetiként tervezett dologi előirányzatok kere-
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tein belül az üzemeltetési feladatok maradéktalanul teljesülje-

nek. 

b) hogy a beszámolási időszak végéig a pályázatos beruházások 

lezáruljanak és a támogatási összegek maradéktalanul lehívásra 

kerüljenek.   

c) hogy az önkormányzat a feladatellátáshoz előirányzott saját be-

vételeit beszedje, ezáltal a 2015. évi működési forráshiány 

mentes gazdálkodás alapjait megteremtse.  

 

4.) Továbbra is törekedni kell az éves terv takarékos végrehajtására, a 

kintlévőségek maradéktalan beszedésére, illetve behajtására. Biz-

tosítani kell az intézmény további zavartalan működését és az elért 

ellátási színvonal megtartását. 
 

Határidő: folyamatos, a végrehajtásra: 2015. december 31. 

Felelős:    Tóth Margit polgármester 
 

A határozat végrehajtásáról az éves beszámoló keretében kell számot adni. 
 

A határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző  

3. Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző 

4. Irattár  

 

 

4. Napirendi pont 

Hulladékgazdálkodási közszolgáltatásokról szóló 7/2015.(IV.30.) önkor-

mányzati ren-delet módosítása 

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 7. sz. melléklete tartalmazza. 

Az elfogadott rendeletet a jegyzőkönyv 8. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester kérte a rendeletmódosítással kapcsolatos kérdéseket, véleménye-

ket. 

 

Hozzászólás 

 

Dr. Török Éva aljegyző: Az alábbi módosítás szükséges a kiadott tervezetben: az 1. § beve-

zető mondatában a 2. § helyesen 17. §, a (6) bekezdés helyesen (4) bekezdés. Jogtechnikailag 

szükséges a rendeletmódosítás, mivel olyan rendelet lépett hatályba július 7-én, mely január 

01-re módosította azt a határidőt, amelynek július első napján kellett volna hatályba lépnie. Ez 

arra vonatkozik, hogy a szolgáltatóknak be kellene vezetniük a 80 és 60 literes hulladéktároló 

edények használatát, viszont ezen edények szállítási díját az adott szervezet még nem határoz-

ta meg. Mivel hatályba léptető rendelkezést nem lehet módosítani, el kellett halasztani az al-

kalmazást, így a testületnek is egy halasztó módosító rendelkezésről kell döntenie.  

Mivel a szolgáltató csak 3 hónapig tárolhatja a személyes adatokat, a kisebb űrtartalmú hulla-

déktároló edények igénybe vételére vonatkozó nyilatkozatokat újra meg kell tenni.  

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a hulladékgazdálkodási köz-

szolgáltatásokról szóló rendeletmódosítást elfogadásra javasolta a testületnek.  
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Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a rendeletmódosítás 1. §-ára vonatkozó 

módosítással történő elfogadását. 

 
Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete minősített többséggel, 4 igen szavazattal az 

alábbi rendeletet alkotta: 

 

10/2015.(X.1.) önkormányzati rendelet 
 

Tárgy: Hulladékgazdálkodási közszolgáltatásokról szóló 7/2015.(IV.30.) önkormányzati  

             rendelet módosítása 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete megalkotta 

10/2015.(X.1.) önkormányzati rendeletét a hulladékgazdálkodási 

közszolgáltatásokról szóló 7/2015.(IV.30.) önkormányzati rende-

let módosítására.  

 
 

 

5. Napirendi pont 

A köztisztaság, a településtisztaság fenntartásáról, az egyes ingatlanok 

tisztántartásának és az égetés rendjéről szóló önkormányzati rendelet 

megalkotása 

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 9. sz. melléklete tartalmazza. 

Az elfogadott rendeletet a jegyzőkönyv 10. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester kérte a rendelet tervezettel kapcsolatos hozzászólásokat. 

 

Hozzászólás 

 

Dr. Török Éva aljegyző: Egy 1998-as rendelkezés szabályozta a településen a köztisztaság 

fenntartását, a hulladékgazdálkodással egyetemben. Az új hulladékgazdálkodási rendelettel 

hatályon kívül helyezésre került az 1998-as rendelet, ezért szükségessé vált a köztisztaság 

fenntartásának szabályozása. Az önkormányzat részéről felmerült, hogy hathatósan kellene 

intézkedni a közterületek tisztán tartásával kapcsolatban, a szankcionálás lehetőségével haté-

konyabbá válhat a végrehajtás menete. Ha a lakosoknak a közterület rendjével kapcsolatban 

problémájuk van, azt a hivatalban jelezhetik. Ha két szomszédnak van egymással problémája 

és eljárás lefolytatása szükséges, nekik is feltétlenül bejelentéssel kell élniük a szabályos eljá-

rás érdekében.  

 

Biczók Imre képviselő: Javaslom, hogy ez a rendelet, a fontosságára tekintettel, jelenjen meg 

a következő Dóci Hírhozóban. 

 

Tóth Margit polgármester: Természetesen ezt a rendeletet megjelentetjük a Dóci Hírhozó-

ban. Azért is szorgalmaztam ezen rendelet mielőbbi megalkotását, mert az utóbbi időben hiá-

ba kértük önkormányzati szinten a közterületek rendbe tételét, annak többen nem tettek ele-

get, elhanyagolt, gazos az utcafrontjuk, szankcionálni viszont nem tudtunk.  

 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: Az égetés lehetősége miért nem inkább hétvégi napokra 

került? 

 

Dr. Török Éva aljegyző: Megkérdeztem a dóci kolleganőket, hogy véleményük szerint me-

lyik napokon lenne célszerű az égetés engedélyezése. Ők sem javasolták, hogy hétvégén le-
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gyen a házimunkák miatt, mint például a mosás, ami után szeretnének a szabadban kitereget-

ni. Természetesen lehet módosító javaslattal élni.  

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről az alábbi módosítással javasolta 

elfogadásra a rendeletet a testület felé: a 15. § (8) bekezdésében meghatározott csütörtöki és 

pénteki tűzgyújtási napok helyett pénteki és szombati napok kerüljenek meghatározásra, az 

időpont változatlanul hagyásával. Legtöbben hétvégén dolgoznak a kertekben, akkor érnek rá.  

 

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a Pénzügyi Bizottság módosító indítvá-

nyának elfogadását, mely szerint a 15. § (8) bekezdése az alábbiak szerint módosuljon: 

„(8) A tűzgyújtási napok:  

 Dóc: péntek, szombat / 6-tól 22 óráig” 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a módosító indítványt egyhangúlag, 

 4 igen szavazattal elfogadta. 

 

A polgármester kérte az elfogadott módosító indítvánnyal a rendelet megalkotását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete minősített többséggel, 4 igen szavazattal az 

alábbi rendeletet alkotta: 

 

11/2015.(X.1.) önkormányzati rendelet 
 

Tárgy: A köztisztaság, a településtisztaság fenntartásáról, az egyes ingatlanok tisztántartásá- 

             nak és az égetés rendjéről  

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete megalkotta a 

köztisztaság, a településtisztaság fenntartásáról, az egyes ingatla-

nok tisztántartásának és az égetés rendjéről szóló 11/2015.(X.1.) 

önkormányzati rendeletét. 

 
 

 

6. Napirendi pont 

Tájékoztató a Szent Ágoston Katolikus Általános Iskola és Óvoda 

2014/2015. tanévéről 

Előadó: iskolaigazgató 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 11. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester felkérte Huszka Zoltánné iskolaigazgatót a tájékoztató esetleges 

kiegészítésére.  

 

Huszka Zoltánné iskolaigazgató: 2009 óta működik egyházi fenntartású intézményként az 

iskola, 2001-ben került a dóci iskolához még két megyéből 8 (4 iskolai, 4 óvodai) telephely.  

Az egyházi fenntartás alatt itt is többször volt épület felújítás, karbantartás, állagmegőrzés. 

Az állami fenntartású iskolákhoz képest lényegesen jobbak a feltételeink, adottságaink.  

Ez volt az első olyan év, amikor a dóci iskolában nem volt felújítás, viszont a többi telephe-

lyen közel 5 millió forint értékben történtek felújítások, fejlesztések.  

Az intézmény összlétszámában is létszámcsökkenés tapasztalható, a 2011-es évhez képest- 

50-60 fő közötti létszámmal vagyunk kevesebben.  

Az óvodások létszáma most stagnál, ami az iskolások létszámát is alapvetően meghatározza. 

Az idei tanévet 46 fős tanulói létszámmal indítottuk. Jelentős a dóci iskolára, óvodára jutó 
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pedagógus és személyzeti létszám. Természetesen mindig szem előtt tartjuk a takarékos gaz-

dálkodást. Az intézmény gazdasági helyzete kielégítő, a számláink mindig kifizetésre kerül-

tek.  

A működésünkhöz sok támogatást kapunk a helyi önkormányzattól, amit szeretnék a gyerme-

kek, a szülők, a magam és pedagógus kollegáim nevében is megköszönni. Ez elsősorban azt 

jelenti, hogy a művelődési ház nagytermét tornateremként használhatjuk, illetve az utazások-

hoz az önkormányzati kisbusz a rendelkezésünkre áll. Így több táborba is eljutnak a diákok. 

Sajnos a szülők nem mérik fel, mit jelent, hogy minimális hozzájárulással eljuthat a gyermeke 

olyan helyre, amelyet önerőből nem tudna biztosítani.  

A takarítónőnk jövő év januártól nyugdíjba megy, így helyette keresnünk kell a napi 8 órás 

állásra egy megbízható munkaerőt, ha sikerül, akkor helybeli lakost.  

Ebben az évben is megoldott volt minden tantárgy vonatkozásában a szakos ellátottság, ami 

egy ilyen kis iskola esetében nagy dolog. Szerencsére az elmúlt tanévhez hasonlóan, most sem 

kellett osztályokat összevonni.  

A tavalyi év során új számítógépasztalok készültek, illetve az informatikai infrastruktúra fej-

lesztés keretén belül jelentős technikai eszközparkra tettünk szert TIOP pályázat keretében. 

Az interaktív táblák még nem érkeztek meg, ha azok is rendelkezésre állnak, akkor minden 

osztályunkban biztosítottá válik a digitális oktatás. 

A tantárgyak követelményeit, a tantervet, tanmenetet 90 % fölött tudtuk teljesíteni. Folyama-

tosak a belső és külső ellenőrzések. Nagyon jó az együttműködés a telephelyek között.  

Külön ifjúságvédelmi felelősünk nincs, én és az osztályfőnökök felelünk azért, hogy ha szük-

séges, a jelzés megtörténjen a gyermekekkel kapcsolatban. Sűrűn változik a gyermekjóléti 

szolgálat családgondozójának személye, jó lenne egy állandóság ezen a szakterületen.   

Vannak problémás gyermekek, jellemzően ugyanabból a családból. A gond elsősorban igazo-

latlan mulasztás, felszerelés hiánya terén jelentkezik, de jellemző még az ápolatlanság, a szü-

lői nevelés hánya, és azt is tapasztaljuk még, hogy este már nem kapnak vacsorát, éhesen jön-

nek az iskolába. Ezeket jelezzük a családgondozó felé.   

Elég sok magatartási probléma volt az elmúlt tanévben, ugyanazon tanulókkal. Ez abból adó-

dik, hogy a szülők nem partnerek a nevelésben.  

Általában ugyanazok a tanulók hiányoznak. Ennek elsődleges oka a szülői oda nem figyelés, 

nem megfelelő együttműködés az iskolával. Szigorodtak a hiányzások kezelésének szabályai, 

értesítenünk kell a családgondozót és a gyámhivatalt is. Szerencsére a dóci iskolában nem 

kellett emiatt szabálysértési eljárást indítani.  

Nagyon sokba kerül az étkeztetés. A köztudatba az kerül ki, hogy a tanulók ingyen ehetnek. 

Ez nem teljesen így van, az állami támogatás mellé elég jelentős összeggel kell a fenntartónak 

hozzájárulnia.  

Sokféle szabadidős tevékenységet szervezünk a gyermekeknek, melyek a nevelésüket szolgál-

ják, mint például a környezettudatos nevelés, egészséges életmódra nevelés.  

Kis iskola vagyunk, de minden versenyen megálljuk a helyünket. Nem azt helyezzük előtérbe, 

hogy csak elsők lehetnek a tanulóink, a részvételen van a hangsúly. A rajzpályázatokon még 

most is kiemelkedő helyet érnek el a diákjaink, sokan főiskolára és egyetemre is járnak.  

 

Kordás Istvánné óvodapedagógus: 2014 augusztusa óta dolgozom az óvodában, teljes oda-

adással végzem a munkámat. A helyi iskola első osztályába 6 gyermek, a balástyai iskolába 1 

gyermek ment az óvodából az elmúlt tanévben. A jelenlegi gyermeklétszám 18 fő, ebből 7 

nagycsoportos, 7 középső és 4 kiscsoportos. Azt látom, hogy szeptembertől rendszeresen jár-

nak a gyermekek óvodába, megértették a szülők, hogy ez kötelező, mert ellenkező esetben 

szankciókat kell alkalmazni. Igyekeztem, hogy a szülőkkel egy korrekt, megértő, elfogadó 

kapcsolatot alakítsak ki. Sajnos én is azt tapasztalom, hogy a szülők hozzáállása nem mindig 

pozitív. Ilyenkor elmondom, nekik, hogy ezek a dolgok a gyermekeik fejlődése érdekében 

történnek, minden gyermek egy személyiség, melynek megadjuk a tiszteletet.  

Az óvoda személyi és tárgyi feltételei adottak ahhoz, hogy a gyermekek optimális, kiegyensú-

lyozott légkörben nevelkedjenek, ehhez minden fejlesztő eszköz a rendelkezésünkre áll.  
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Köszönöm, hogy az önkormányzat részéről biztosították a buszt, amivel eljutottak az óvodá-

sok a Vadasparkba, illetve rendezvények alkalmával a művelődési házat igénybe vehetjük. 

 

Huszka Zoltánné iskolaigazgató: A polgármester asszony eljuttatta hozzám a kérdéseit, me-

lyekre az alábbi tájékoztatást adom. A gyermeklétszám alakulásáról készült egy kimutatás, 

melyből látható, hogy z évet kivéve egy létszámbeli stagnálás alakult ki. A 2013/14-es évet 

emelném még ki, amikor drasztikusabb (13 fős) létszámcsökkenés történt. Ebből 1 főt átme-

neti nevelésbe vettek, 1 tanulót eltanácsoltunk az iskolából, fegyelmi problémák miatt. Ez egy 

lavinát indított el a szülők körében, 6 gyermeket átírattak másik iskolába, közösségi oldalon 

negatív dolgokat írtak az iskolával kapcsolatban. Szülői értekezlet összehívását tartottuk cél-

szerűnek, ahol megfelelő tájékoztatást adtunk a jelenlévőknek. 2 főt családi okok miatt vittek 

el. Egy tanuló enyhe értelmi fogyatékos minősítést kapott a felülvizsgálat során, őt mi nem 

tudtuk ellátni, Ópusztaszerre jár át.  

A gyermeklétszám növelésére esetleg az önkormányzattal közösen kellene megoldást találni.  

Közel vannak egymáshoz a települések. A legtöbb helyen katolikus iskola működik. Nem 

látok reális esélyét annak, hogy olyan dolgot tudnánk produkálni, ami miatt máshonnan ide 

utaztatnák a tanulókat. Más településeken a külterületi gyermekek iskolába jutását megoldják 

például tanyagondnoki busszal.  

Esetleg nálunk is lehetne néhány fős létszámot növelni, ha lenne busz, amivel a külterületi 

gyermekeket be tudnánk szállítani. Intézményünk a saját költségvetéséből nem tud buszt vá-

sárolni, illetve fenntartani, buszsofőrt alkalmazni. Esetleg önkormányzati segítséggel vagy 

pályázat útján lehetne előrébb jutni ezen a téren.  

 

Biczók Imre képviselő: Nem túl nagy létszámmal, de rendkívül jól működik az iskola, kivá-

lóan felszerelt, sok, színvonalas programot szerveznek. Ez főleg azoknak a diákoknak jó, akik 

családja anyag helyzetük miatt nem engedhetik meg maguknak a kirándulásokat. Jó kapcsola-

tokat ápol minden szervezettel.   

 

Tóth Margit polgármester: Az is fontos része az iskola működésének, hogy jó kapcsolatot 

alakított ki a Dóc Községért Egyesülettel, amiért az Egyesület köszönettel tartozik az óvodá-

nak és az iskolának, elsősorban, hogy ott történhet a focicsapat tagjainak öltözése tusolása. 

Az önkormányzat az alábbi támogatásokat nyújtotta még az iskola számra: a 14 fős busz biz-

tosítása mellett vállaltuk az udvar rendben tartását, fizetjük az iskola és óvoda vízfogyasztá-

sát, valamint a riasztó felügyelet díját. Ez 2014-ben 272 e Ft volt, melyben nincs benne a mű-

velődési ház fűtési díja a testnevelés órákon.  

Arra nem tudok ígéretet adni, hogy a tanyagondnoki busszal az iskolába szállítjuk a gyereke-

ket, azért is, mert ez nem kötelező feladata az önkormányzatnak, ez egy önként vállalt feladat. 

Ennek megvalósításával veszélyeztetnénk az önkormányzat működését. Az új buszsofőr meg-

találása is nagy gondot okozott. Köszönet illeti a sándorfalvi polgármester asszonyt, mivel a 

több hónapos utána járásunk végén ő tudott megfelelő személyt ajánlani. 

Örülök, hogy többen fognak beiratkozni az iskolába, mint ahány tanuló elmegy.  

Megkerestek a rendőrségtől, hogy szeretne-e az iskola most is részt venni a DADA program-

ban? Mikor kerüljön erre sor? Esély órát szeretnének-e? Ezt én az óvodának is javaslom.  

Szeretném az óvodabál és az iskolabál időpontját megkérdezni.  

A magam részéről nagyon jónak tartom a tájékoztatókat. Büszke vagyok az iskolánkra és az 

óvodánkra. A falunapunkon több polgármester is megjelent, mindenki elismeréssel szólt az 

oktatási intézményről. Gratulálok az oktatási munkához és kérem Igazgató Asszonyt, tolmá-

csolja köszönetemet a dolgozóknak, a további munkához sok sikert kívánok. Örülök, hogy 

Kordásné van a dóci óvodában, úgy gondolom, a szülők és a gyermekek elfogadták. Köszö-

nöm az óvodai munkát is, sok sikert kívánok a jövőre nézve.  

 

Huszka Zoltánné iskolaigazgató: Az óvodabál november 14-én, az iskolabál április 17-én 

lesz. A DADA programmal kapcsolatban tudnom kellene, hogy hány alkalommal szeretnének 
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jönni a rendőrség részéről, Eddig havonta egy alkalommal voltak nálunk. Javaslom, hogy ke-

ressenek meg ezzel kapcsolatban a rendőrség részéről a szervezők.  

Szeretném még elmondani, hogy szeptembertől újabb öt évre megbízatást kaptam az intéz-

ményvezetői teendők ellátására.  

Az Egyházmegye a következő tanévekben is legalább hasonló feltételek mellett kívánja fenn-

tartani iskolánkat és óvodánkat. Most egy energetikai pályázat van folyamatban.  

Jó lenne azokat a szülőket is jobb belátásra bírni, akik nem látják az iskola és az óvoda értéke-

it.  

 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: Én is az iskolában dolgozom. Nagyon jó kollektíva dolgo-

zik itt, sokat teszünk a gyerekekért, próbáljuk lelkiismeretesen átadni nekik a tudást. 

Köszönöm az igazgató asszonynak, hogy nagy hangsúlyt helyez az iskola kulturált megjele-

nésére, igényességére. Jó ide bejönni, ezt a gyerekek is észreveszik. Sok hasznos dologgal 

gyarapodott az iskola, maximálisan hozzá tudjuk juttatni a gyermekeket a tudáshoz.  

 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Szent Ágoston Katolikus Általános Iskola és 

Óvoda 2014/2015. tanévéről szóló tájékoztatókat egyhangúlag,  

4 igen szavazattal tudomásul vette. 

 

 

7. Napirendi pont 

Csatlakozási szándék kifejezése a „Bursa Hungarica” Felsőoktatási Ön-

kormányzati Ösztöndíjpályázat 2016-os fordulójához  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 12. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester Évek óta ugyanezekkel a feltételekkel tudjuk meghirdetni a pályá-

zatot.  

 

Hozzászólás 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a csatlakozást a Bursa Hungari-

ca ösztöndíjpályázathoz elfogadásra javasolta a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a határozati javaslat elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

50/2015.(IX.30.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Csatlakozási szándék kifejezése a „Bursa Hungarica” Felsőoktatási Önkormányzati 

             Ösztöndíjpályázat 2016-os fordulójához 

  

H a t á r o z a t 
 

1. Dóc Község Önkormányzata kifejezi csatlakozási szándékát a „Bursa Hungarica” 

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj Pályázati rendszer 2016-os fordulójához, 

és Dóc Község Képviselő-testületének „Bursa Hungarica” Felsőoktatási Önkor-

mányzati Ösztöndíjrendszerről szóló szabályzatának megfelelően felhatalmazza 

Dóc Község Polgármesterét, hogy írja alá a csatlakozási nyilatkozatot, valamint a 

megadott határidőre juttassa el azt az Emberi Erőforrás Támogatáskezelő részére. 
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2. Egyúttal felkéri a polgármestert, hogy legkésőbb 2015. október 05-ig írja ki a 

„Bursa Hungarica” Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2016-os for-

dulójának „A” és „B”típusú pályázatát. 

 

3. Dóc Község Önkormányzat Képviselő-testülete a „Bursa Hungarica” Felsőokta-

tási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2016-os pályázati fordulójában a pályázati 

feltételeknek megfelelő hallgatók  „A” típusú pályázati támogatását  egységesen 

1.000 Ft/hó/fő összegben állapítja meg 4 fő részére. 

 

4. A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a 3.) pontban foglaltakat az önkor-

mányzat 2016. évi költségvetésének kidolgozásánál vegye figyelembe. 

 

Határidő: 2015. október 01. csatlakozási nyilatkozat postázása 

                    2015. október 05. „A” és „B” típusú pályázatok kiírása 

Felelős:   polgármester, jegyző 

 

A határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző 
3. Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző 
4. Irattár 

 

 

 

8. Napirendi pont 

Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-

1.1.1/C/13-0004 sz. pályázatának megvalósítása során felmerülő ÁFA fi-

zetési kötelezettség finanszírozásához szükséges kölcsönszerződés módosí-

tásáról, a kezességvállalás megtételéről 

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 13. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester kérte a hozzászólásokat.   

 

Hozzászólás 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a határozati javaslatot módosítás 

nélkül elfogadásra javasolta a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a határozati javaslat elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

51/2015.(IX.30.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-1.1.1/C/13-0004. 

             sz. pályázatának megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség finanszí- 

             rozásához szükséges kölcsönszerződés módosításáról, a kezességvállalás megtételéről 

 

H a t á r o z a t 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta Tóth Margit 

polgármester „Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 
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KEOP-1.1.1/C/13-0004 sz. pályázatának megvalósítása során felmerülő ÁFA 

fizetési kötelezettség finanszírozásához szükséges kölcsönszerződés módosí-

tásáról a kezességvállalás megtételéről” tárgyú előterjesztését és a következő 

határozatot hozza:  
 

(1)  Dóc Község Önkormányzata egyetért azzal, hogy a Dél-alföldi Térségi 

Hulladék-gazdálkodási Társulás a KEOP-1.1.1/C/13-0004. sz. 

pályázatának megvalósítása érdekében ÁFA finanszírozás biztosítására 

vonatkozó kölcsönszerzés keretösszege 460.000.000 Ft. 
 

(2)  A Képviselő-testület jóváhagyja, hogy Dóc Község Önkormányzata, mint a 

Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás tagönkormányzata, 

feltétel nélkül és visszavonhatatlanul kezességet vállaljon 2015. december 

31-ig – hitel meghosz-szabbítására vonatkozó kormányzati engedély 

megléte esetén 2016. április 29-ig – a Dél-alföldi Térségi 

Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-1.1.1/C/13-0004. sz. pályázatának 

megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség finan-

szírozásához szükséges 460.000.000 Ft hitelösszegre módosított rulírozó 

hitel felvételéhez azzal, hogy az Önkormányzat kezességvállalása kizárólag 

akkor érvényes, ha valamennyi társulási tagönkormányzat a Gst. 10. § (8) 

bekezdése alapján kezességet vállalt. 
 

(3)  Dóc Község Önkormányzata tudomásul veszi, hogy a hitel felvételének 

költségeit a tagönkormányzatok beruházásaik arányában viselik. 
 

(4)  A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanács 

tagön-kormányzataként Dóc Község Önkormányzata elfogadja, hogy 

bármelyikük teljesíti a tartozást, a többiek kötelezettsége is megszűnik. Ezt 

követően pedig a követelést kifizető megtérítést követelhet a többi tagtól. A 

követelés mértéke a beruházási arányoknak megfelelően került felosztásra, 

melyet a Tanács határozatával elfogad. 
 

(5)  A Képviselő-testület a 0,9%/év/ beruházási arány kezességvállalási díjra 

vonatkozó Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási 

Tanács 81/2015.(09.04.) TT. számú határozatával elfogadott megállapodás 

aláírására felhatalmazza a polgármestert. 
 

(6)  Dóc Község Önkormányzata elfogadja, hogy a kezességvállalási díj 

tagönkormányzatok közötti felosztása a beruházási arányok 

figyelembevételével történik.   

 

(7)  Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Dél-alföldi 

Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-1.1.1/C/13-0004. sz. pályázat 

megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség 

finanszírozásához szükséges kezességvállalásról szóló 21/2015.(IV.08.) Kt. 

határozatát, valamint az ÁFA finanszírozáshoz szükséges hitel keretösszeg 

módosításáról szóló 46/2015.(VIII.26.) Kt. határozatát visszavonja.   
 

Határidő: 2015. október 05. 

Felelős:    Tóth Margit polgármester 
 

A határozatról értesítés kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző  

3. Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 
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4. Irattár  

 

 

 

 

9. Napirendi pont 

Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás társulási megállapodás 

módosítása  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 14. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester kérte a hozzászólásokat.   

 

Hozzászólás 

 

Dr. Török Éva aljegyző: A helyhatósági választásokat követően a polgármesterek személyé-

ben történt változás átvezetése miatt szükséges a módosítás.  

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a társulási megállapodás módo-

sítást elfogadásra javasolta a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a határozati javaslat elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

52/2015.(IX.30.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás társulási megállapodás módosítása 

 

H a t á r o z a t  

 

1. Dóc Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta és 

az előterjesztésnek megfelelő tartalommal elfogadja a Dél-

alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási 

Megállapodás módosítását. 

 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a módosí-

tásokkal egységes szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodás 

aláírására. 

 

Felelős:  Tóth Margit polgármester 

  

A határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző 

3. Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás, Sándorfalva 

4. Irattár 

 

 

10. Napirendi pont 

Döntés szociális célú tűzifa vásárláshoz szükséges önerő biztosításáról 
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Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 15. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester: A határozati javaslat 2. pontjának javítása szükséges, az igényelt 

fa mennyisége 30 m3 helyett helyesen 45 m3 lágy lombos fa.  

 

 

Hozzászólás 

 

 

Biczók Imre képviselő: Már tavaly is felvetettem, nem lehetne, hogy ne csak a lakásfenntartá-

si támogatásban részesülők legyenek jogosultak az igénylésre? Ők havonta részesülnek támo-

gatásban. Kérelmezőnként dönthetne a testület a jogosultságról és a kiosztandó fa mennyisé-

géről, attól függően, hányan laknak a háztartásban. Nem mindegy, hogy valaki egyedül él, 

vagy többen laknak együtt.  

Beszéltem olyan idős házaspárral, akik most kórházi ellátásra szorultak, még soha nem kértek 

támogatást, most nincs tüzelője, jó lenne a segítségünk. 

Tavalyi évben is csak a kérelmezők felét tudtuk támogatni.  

 

Tóth Margit polgármester: Erre a felvetésre egyértelműen nemmel tudok válaszolni, a tör-

vény nem ad mérlegelési lehetőséget, nem hozhatunk ezzel ellentétes döntéseket. Olyan sze-

mélyek nem részesülhetnek szociális célú tűzifában, akik nem kapnak lakásfenntartási támo-

gatást. A rendelet alapján a 2014. decembertől 2015. februárig lakásfenntartási támogatásban 

részesülők számának átlaga alapján 2 m3/ellátott, 3 m3/ellátott mennyiségű fa vagy 6 q  szén 

igényelhető.  

A média nem mindig közöl pontos információkat, most azt hangoztatják, hogy minden nyug-

díjasnak jár 12 e Ft támogatás tüzelőre. Érdeklődnek tőlem, de nem találtam erre vonatkozóan 

rendelkezést vagy pályázati kiírást. A médiában ez is úgy jelenik meg, hogy a szociális tűzifa 

ingyen van. A jogosultaknak igen, de önkormányzatunknak 100 e Ft-on felüli összegbe kerül.  

Természetesen minden rászorulót támogatnánk, de erre nincs mód.  

 

Dr. Török Éva aljegyző: A helyi rendeletünk a 2014-es BM rendeleten alapul, mely meghatá-

rozza a jogosultak körét. Az nézőpont kérdése, hogy ki a rászoruló, ezért kell egyfajta mérce 

alapján végezni az elbírálást. Eddig mindig frissítették a BM rendeletet, erre most nem került 

sor. Ez több problémát is felvet. Például a lakásfenntartási támogatás átkerült a járás hatáskö-

rébe, amit nem vezettek át a BM rendeleten. Nekünk már önkormányzati segélyeink vannak.    

A BM rendelet alapján 2-5 m3 közötti mennyiség adható a jogosultaknak, helyi rendeletben 

meghatározva. Mi, hogy minél több kérelmezőt tudjunk támogatni, a minimum mennyiség, a 

2 m3/háztartást határoztuk meg. Még abból is vita lehet, hogy az 1 m3-t hogyan kell számolni 

(sima m3, erdei m3). Utána nézünk, lehet-e úgy megalkotni a rendeletet, hogy differenciálunk, 

tehát 2 vagy 3 m3 mennyiséget állapítunk meg.  

Azzal egy jogosult sem lesz kisegítve, ha mindenkit támogatásban részesítünk, adunk például 

kevesebb mennyiséget, hogy mindenkinek jusson, de azzal csak 2-3 napig tudnak fűteni.  

 

Sipos György képviselő: A BM rendelet alapján 2 vagy 3 m3/ellátott a támogatás mértéke. 

Esetleg azt is lehetne, hogy ezen két mennyiséggel differenciálnánk.  

 

Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző: A pályázati kiírásban is kiemelik, hogy a szociális 

törvény alapján aktív korúak ellátásában, időskorúak járadékában vagy települési támogatás-

ban, különösen a lakhatáshoz kapcsolódó rendszeres kiadások viselésével kapcsolatos támo-

gatásban részesülő jogosultak előnyt élveznek. A Sipos György által említett mérték arra vo-

natkozik, hogy az adott település mekkora mennyiségű tűzifa támogatásra nyújthat be igényt.  
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A 2014. december és 2015. február hónap között lakásfenntartási támogatásban részesülők 

számának átlaga alapján 2 vagy 3 m3/ellátott mennyiségű fa igényelhető. A támogatásban 

részesülők létszámát – attól függően, hogy kemény vagy lágy lombos fát igényelünk – 2-vel 

vagy 3-mal kell megszorozni. Így jön ki a megpályázható m3 mennyiség. Ehhez tesszük hozzá 

az önerő mértékét. Ennek függvényében kerül kalkulálásra, hogy hány m3 tűzifát igényelünk. 

Az egyáltalán nem biztos, hogy meg is kapjuk a teljes igényelt mennyiséget, főleg, ha minden 

önkormányzat benyújtja az igényét, aki jogosult rá.  

 

 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: A törvényi előírásokat be kell tartanunk, ha meghatározzák 

a jogosultak körét, nem adhatunk más kérelmezőknek. Én is szívesen támogatnék minden 

kérelmezőt, de ezt nem tehetjük meg. Egyébként mindenki tisztában van vele, hogy tél lesz, 

az öngondoskodás hiányát látom. Arra nem lehet számítani, hogy majd az önkormányzat 

megoldja.  

 

Biczók Imre képviselő: Nem érné meg inkább egy pótkocsit vásárolni és mi is meg tudnánk 

oldani a fák beszállítását.  

 

Tóth Margit polgármester: Utána nézünk a pótkocsi vásárlás lehetőségének.  

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről az önerő biztosítását szociális 

célú tűzifa vásárláshoz elfogadásra javasolta a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a határozati javaslat elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

53/2015.(IX.30.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Döntés szociális célú tűzifavásárláshoz önerő biztosításáról 
 

H a t á r o z a t  
 

1. Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyarország 2015. 

évi központi költségvetéséről szóló 2014. évi C. törvény 1. melléklet 

IX. Helyi önkormányzatok támogatási fejezet 13. A helyi önkormány-

zatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó kiegészítő tá-

mogatás jogcím szerint meghirdetésre 2015. évi szociális célú tűzifavá-

sárlásához kapcsolódóan támogatási igényt kíván benyújtani 2015. 

szeptember 30-ig. 

 

2. Az igényelt fa mennyisége és fajtája: 45 m3 lágy lombos fa. 

 

3. Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete kötelezettséget vállal 

arra, hogy a 2015. évi költségvetéséből a tűzifa megvásárlásához bizto-

sítandó önerőt legfeljebb bruttó 57.150 Ft értékben a természetben 

nyújtott átmeneti segély keret terhére, a megítélt fa mennyiségének te-

lepülésre történő szállításával és rászorulóknak történő eljuttatásával 

felmerülő szállítási költségeket a dologi kiadások terhére biztosítja. 

 

4. Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete kötelezettséget vállal 

arra, hogy a szociális célú tűzifában részesülőktől ellenszolgáltatást 

nem kér. 
 

Határidő: 2015. szeptember 30. 



 

  – 16 – 

Felelős:    Tóth Margit polgármester, Dr. Bánfi Margit jegyző 
 

Határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző 

3. Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző 

4. Magyar Államkincstár Csongrád Megyei Igazgatósága 

5. Irattár 
 

 

 

 

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester megköszönte a megjelenteknek a részvételt és 

a soros nyílt ülést 15 óra 25 perckor bezárta.  

 

 

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

 

 

 Tóth  Margit s.k Dr. Török Éva s.k. 

 polgármester aljegyző 


